
DE UITVOERING CENTRAAL, OOK VOOR DE GEMEENTERAAD.

1. Voor het Platform Duurzaam Dordrecht zijn klimaatverandering, energietransitie en 
circulariteit binnen de gemeente Dordrecht belangrijke onderwerpen. 

2. Op deze gebieden heeft de gemeente inmiddels stevige ambities neergezet. Het formuleren 
van nieuwe ambities door de gemeenteraad lijkt daarmee minder aan de orde. De aandacht 
van de gemeenteraad zal veel meer uit moeten gaan naar de vraag hoe deze ambities 
worden bereikt. Hoe ziet de implementatie eruit? Wat is daarin de rol van de gemeenteraad?

3. Grofweg gezegd heeft de gemeenteraad 2 taken:
- Het vaststellen van de kaders, de doelen van beleid, en
- Controleren of de kaders worden uitgevoerd, of de doelen worden bereikt.
Het Platform vraagt zich af hoe de gemeenteraad deze laatste taak vormgeeft?

4. Over die laatste vraag zou het Platform dan ook graag met de fracties van de gemeenteraad 
in discussie gaan. We willen daarbij in eerste instantie wat scherper inzoomen op de 
Transitievisie Warmte. 

5. Centrale vraag is hoe gaat de gemeenteraad de uitvoering van die visie controleren? De nota 
kent een vrij abstracte uitvoeringsstrategie, maar geen concreet uitvoeringsplan. Je kunt 
tenminste 2 vragen stellen:
- Vraagt de gemeenteraad bij zo’n visie om een implementatieplan: wie doet wat, 

wanneer en wat kost het?
- Hoe wil de gemeenteraad geïnformeerd worden over de voortgang? Zijn daar afspraken 

over gemaakt?
6. De laatste vraag roept de vraag op hoe de PDCA-cyclus eruit ziet? Ben je als gemeenteraad 

tevreden als er één keer per jaar in de jaarrekening over wordt gerapporteerd? Wat moet er 
in de buraps over worden gezegd? Of is het onderwerp zo belangrijk dat er een zelfstandige 
verantwoordingslijn voor moet zijn? En wat is de rol van de lokale rekenkamer?

7. Bijvoorbeeld: Dordrecht heeft ruim 56.000 woningen. 58% daarvan is particulier eigendom. 
Al die woningen moeten in 2040 van het gas af zijn. Tot 2026 worden er zo’n 4000 (2022 
4000, tot 2026 nog eens 2000) woningen aangesloten op het warmtenet en bij bijna 500 
woningen gaat alleen het gas er uit. Dus vanaf 2025 zijn nog zo’n  51.500 woningen aan te 
pakken. Dat zijn er ruim 3.700 per jaar. Een enorme opgave, waarbij tot op dit moment 
vooral de corporaties aan zet zijn. (Zie ook het eerdere voorstel van Drechtse Stromen)

8. Graag willen we als Platform weten over welke prestatie-indicatoren de gemeenteraad (per 
jaar) geïnformeerd wil worden:
- Het aantal aansluitingen per jaar van corporatiewoningen op het warmtenet?
- Het aantal aansluitingen per jaar van particuliere woningen op het warmtenet?
- Het aantal woningen dat per jaar van corporaties van het gas af is gegaan?
- Het aantal woningen per jaar dat in de particuliere voorraad van het gas af is gegaan?
- Het verloop van deze aantallen over de jaren heen in een gedetailleerder programma.
Mogelijk zijn er ook andere relevante indicatoren.

9. Daarbij komt ook de vraag op wat de gemeenteraad doet als de ambities in gevaar komen. 
Zijn daar op dit moment al afspraken over gemaakt, en zou het nuttig zijn daar afspraken 
over te maken?

10. Overigens moet een dergelijke controlerende aanpak niet alleen voor de Transitievisie 
Warmte worden opgesteld, maar ook voor andere onderdelen van het duurzaamheidsbeleid.

11. Graag gaan het Platform en de daarbij aangesloten organisaties met u hierover de discussie 
aan.
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